
Elba 2011

Pojem Elba, pro nektere je toto jmeno spojeno s Napoleonem, pro jine, misto urcene pro dovolenou a 
"prodlouzeni si" leta, protoze i v zari zde teploty vystupuji na 30 stupnu. Pro mne je tento ostrov(IT) spojen 
se spoustou pozitivnich zazitku, o ktere se s Vami rada podelim.

Elba: Perla stredozemniho more, patri svou plochou o 222,5 km2 mezi nejvetsi ostrov Toskanska a tretim 
nejvetsim ostrovem Italie, po Sizilii a Sardinii. Nachazi se v zapadnim casti stredozemniho more mezi Italii a 
francouzskym ostrovem Korsikou. Zije zde ca.30 000 obyvatel.Hlavnim a zaroven nejvetsim mestem je 
Portoferraio. Centrum ostrova je velice rozmanite,hory, kopce i roviny. Pobrezi jsou plna pisecnych, ale i 
kamenitych plazi. Nejvyssi horou je Monte Capanne lezici 1018 m.n.m. Takze i milovnici turistiky si zde 
prijdou na sve.  Elba ma svou historii a v roce 2004 vzalo UNESCO Elbu na listinu nejdulezitejsich 
geologickych zemi na svete.

Pro mne byla do roku 2007 Elba vice mene neznama. V roce 2006 jsem zacala s triatlonem na dlouhych 
tratich/3,8 km plavani-180 km cyklistika-42 km beh /. Pri me premiere mezi profiky se mi pri prvnim startu 
podarilo,kvalifikovat se na MS na Hawaii a o dva roky pozdeji opet, dodnes neuveritelne:-)). V roce 2007 
jsem se na zaver sezony postavila na start "Elbaman", ostrov Elba. Mozna nekteri pamatuji na clanek z 
novin. Ano, tenkrat to byl genialni zazitek, protoze se mi podarilo zvitezit. Jeden z nejtvrdsich triatlonu v 
Evrope a ja ho vyhrala! Proc patri k tak narocnym? Jednak je to cyklisticky okruh, ktery je velmi rozmanity, 
co se clenitosti krajiny tyce a pak povetrnostni podminky. Protoze se jedna o ostrov, je zde nejen temer 
tropicke klima,ale  ke vsemu jeste neustaly vitr, ktery zivot sportovce(triatlonisty) stezuje. Priznivci surfovani 
si libuji:-)

Muj letosni rok je rokem velice pestrym.Mysleno nejen positivne, ale i negavne.  At uz v soukromem, 
pracovnim ci sportovnim zivote, proste rok, ktery by se dal prirovnat centrifuze. Nahoru a dolu a jeste dolu a 
zas nahoru...Proste nic jednoducheho. Vzhledem k tomu vsemu odpovidala i ma treninkova priprava. Nekdy 
jsou proste v zivote dulezitejsi veci nez sport! Behem leta jsem si sice pripsala velmi solidni vysledky na me 
konto  v kratkem a polovicnim triatlonu, bezeckych,cyklistickych zavodech /vzdy temer stupne vitezu/, ale 
dlouhy triatlon mi stale chybel. Mela jsem jakysi respekt pred temito distancemi. Plavani, to je pohodicka. Na 
kole jsem sice najezdeno mela, ale zda-li to staci? A nabehano? Zde to problem veliky.Chybely tempove 
treninky a zakladni vytrvalost byla na hranici minima. V srpnu byl naplanovan dlouhy triatlon ve Francii, 
prisla do toho dalsi dosti smutna vec a me nezbylo nic jineho, nez se odhlasit. Nevadilo to, protoze to co 
prislo pozdeji, mne velmi uspokojilo. Ale muselo se vse preplanovat a nove  zorganizovat,coz nebylo 
jednoduche, protoze sezona se pomalu blizi ke konci a zavodu tim padem ubyva. Vzpomela jsem si na 
Elbu:-). Prihlasky byly sice jiz uzavrenene, ale diky Marco Scotti, organisator Elbamana, se mi podarilo 
dostat se na startovni listinu. A jakozto vitezka z roku 2007 mi umoznil start zdarma. Super vec, ze? A 
pojede se na Elbu:-).Dekuji Marco

Marco projevil ohromnou radost, ze jsem se rozhodla na Elbe startovat. K tomu vsemu mne jeste pridal na 
listinu favoritek. Jasne, jakozto vitezka z roku 2007! Ale co nevedel, ze nejsem v takove forme a ja osobne 
byla tak trosku pod tlakem. Jen jsem si rikala, jak to vse psychicky zvladnu a nikoho nezklamu. Pro mne 
bylo vse jasne, hezky si zazavodit a zavod dokoncit. 

A kdyz se cas dostavil, vyrazili jsme s manzelem smer Italie. Pocasi perfektni a nalada take. V Piombinu 
bylo auto nalozeno na nakladni lod a uz jsme prejizdeli na Elbu(ca 60 min). Zde nas privitalo slunicko, teply 
vitr a pohodovi Italove. Za ty 4 roky se zde moc nezmenilo, snad jen byly trochu opravene silnice:-). Po 
ubytovani v Marina di Campo, vesnici, kde se Elbaman odehrava a zaroven velmi oblibenym turistickym 
mistem, jsme vyrazili smer more. Proste pohadka, voda jako kristal, cista a navic temer 25 stupnu. Na 
koupani super, ale vzhledem k triatlonu, negativni. Od 24 stupnu se pri triatlonu nesmi pouzivat neoprenovy 
oblek, ktery je vlastne i trosku vyhodou pro atlety, kteri nejsou moc dobrymi plavci. On drzi telo pekne na 



vode a tim padem je poloha pri plavani mnohem lepsi. Tvrdi se, ze s neoprenem jsou casy u nedobrych 
plavcu az o 10 % lepsi. U mne to sice neni tak velky rozdil, ale protoze jsem tzv. zmrzlina, plavu radeji v 
neoprenu. On clovek, lepe receno, ja, i v takove teple vode pekne promzne, kdyz musi v mori hodinu bez 
prestani krouzit:-). Takze jsem doufala,ze teplota vody do vikendu trosku poklesne. Pak jsem si vyzvedla 
vsechny potrebne veci k zavodu, spolecne se startovnim cislem a nezbyvalo nic jineho, nez odpocivat, spat, 
jist, pit a absolvovat jen nejaky lehky trenink. Telo muselo byt odpocate, prece jen se jedna o zavod, ktery 
trva pro nektere 10, pro jine 15 hodin.

V den pred zavodem odevdali vsichni sva kola do depa a bylo jasne, ze den "D" se neprodlene blizi. 
Organisator sdelil, ze se plave v neoprenech. A v ten okamzik se spouste atletum zozzarila ocicka. Po 
kratke noci, temer bez spanku, zaznel ve 4 hodiny budik a uz se vstavalo. Vetsinou jsem mela problemy, 
pred zavody tak brzy vstavat, ale tentokrat to klaplo prima. Vsude jeste tma a klid a ja na terase vychutnava 
kavu a housku s marmeladou. Sice jsem nemela vubec zadny hlad, ale bylo dulezite do zaludku neco 
dostat.

V 7 hodin, 25. zari, padl startovni vystrel a 700 ucastniku se vrhlo do more, aby absolvovaly vytouzenych 3,8 
km na dvou okruzich s vystupem z vody. To aby z toho i divaci neco mely, kdyz uz musely v nedeli, tak brzo 
vstavat . Me se podarilo uchytit se na prvnim okruhu ve skupince, tak ze se plavalo fajn. Ve druhem okruhu 
jsem si to odplavala sama, chlapi plavali kdesi jinde:-). Po 1:01 vylezam z vody. Jako pvni zena a dohledu 
zadna konkurence. Takze rychle do depa, vysvleci neopren a vyrazit na cyklistickou cast. Elba ceka, 3 
okruhy po 60 km je nutne absolvovat. Prvni okruh se mi jel v pohode, vitr zatim zadny a nohy dobre, k tomu 
adrenalin pur. Pri projeti casomiry po prvnim okruhu slysim manzela, jak vola, 10 min naskok. Neni to 
spatne, ale co je 10 minut, kdyz me stale jeste cekalo 120 km a maraton? Vitr zacinal silit a ja si kladla 
otazku, co asi prijde, co udelam, kdyz mne konkurentky zacnou dojizdet? Projizdim casomirou po druhem 
kole a slysim z dalky 20 sekund ztrata na prvni zenu. Co je to hloupost, jsem si rikala, vzdyt ja jsem prece 
byla na prvnim miste a i motorkar, ktery vedl prvni zenu, byl stale u mne. Tak slapu dal a najednou ji 
predjizdim v kopcich, kde me predjela? Stale jsem si kladla otazku. Pak mi doslo, ze mne kdesi predjela 
skupinka chlapu, co jeli v haku(vlastne zakazano pri zavode) a nejspis byla i dama v teto skupine. V kazdem 
pripade ji ani doprovod na motorce nezarigistroval. Po 180 km slezam z kola a nachazim se opet na prvnim 
miste. Nohy vypadaly dobre, kdyz zavzpominam na minuleho Elbamana, kde jsem zhruba 10 minut sedela v 
depu a nechtelo se mi na zadny maraton, byla jsem nyni opravdu pozitivne prekvapena. Takze prezout se 
do bezeckych bot a  hura na maraton. S chuti do toho, pul je hotovo. Kdyby to bylo vse tak jednoduche. Sice 
se mi zpocatku dobre bezelo, ale bohuzel tomu tak nezustalo az do konce behu. Po prvnich trech km uz 
jsem musela na toaletu( to neni dobre znameni). Doufala jsem, ze se vse zklidni. Pulmaraton jsem tak nejak 
zvladla, sice ne v tempu, co normalne beham, ale slo to. Konkurence nebyla rychlejsi, ba naopak, ja pri 
mem tempu snad jeste muj naskok zvysila na 16 min. Diky tomu, ze se muselo bezet 5 okruhu, mela jsem 
vicemene vse pod kontrolou, ale muj vlastni zaludek ne. Ten si delal co chtel, prestal poslouchat a omital 
jakoukoliv stravu. To nebylo vubec dobre. Pro mne to znamenalo nucene prestavky a muj beh byl prokladan 
chuzi. Hruza, kdyz je clovek zvykly na plynuly beh  a k tomu vsemu jeste jako "prima dona" se najednou 
brouzda ulicemi Marina di Campo. Co mne stale uklidnovalo, ze druha a i treti zena, nebyly  rychlejsi. 
Naskok zustaval stejny. Nejpis se jim take moc v tom horku nedarilo. Posledni a 5 kolo prede mnou. Jeste 
neco malo pres 8 km a jsem v cili. Ani nevim o cem jsem premyslela, jedine co jsem si prala, uz byt konecne 
v cili. Posledni 2 km bylo vse jasne, klidne jsem to mohla dojit, ale toho chozeni bylo uz dost a tak jsem si tu 
atmosferu na Elbe vychutnala, jak se patri a prestastna si dobehla pro prvenstvi. Nikoho jsem nezklamala a 
sebe moc pozitivne prekvapila. Takze titul Elnaman 2011 patri mne, Ladislave Cisarovske.

Noc po zavode byla opet krusna, ale to neni nic noveho, tolik zazitku a emoci a bolesti, proste trosku silna 
kava pro telo. Ale kdyby tomu bylo jinak, tak bych se asi divila, co se deje:-). O to krasnejsi jsou chvile, kdyz 
zacne vychazet slunicko a blizi se chvile vyhlasovani nejlepsich. Stupen vitezu jsem si tentokrat za velikeho 
potlesku hrde a velmi vychutnala.

A nyni prisla chvilka klidu, odpocinku, slunicka, dobreho jidla a vina, proste par dni dovolene na Elbe, bez 
sportu. 

A ja moc dekuji tem, kteri za mnou stale stojite a mne podporujete. Jste prima a mam Vas moc rada.


